
 

 

Referat af studienævnsmøde torsdag den 19. september 2024

 
Til stede: 
Mark de Zee (MdZ) 
Jesper Franch (JF) 
Lars Domino Østergaard (LDØ) 
Kirsten Schultz Petersen (KSP) 

 
Ikke tilstede – med afbud 
Maya Borchardt (MB)  
Emilie Overgaard Christensen (EOC) 
 

William Marin Vedde (WMV) 
Laura Laier Niebuhr (LLN) 
 
                                                             

 
 

Observatører: Louise Pape-Haugaard, viceinstitutleder og studieleder (LPH) 
Christina Østergaard Thorsen, SUND studievejleder (CØT) 

Sekretær og referent:  Berit Lund Sørensen (BLS) 

 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat (22. august) 
3. Opfølgning fra sidste møde (22. august) 
4. Orientering om opstilling til valg (studerende) 
5. Behandling af censorrapporter (sommereksamener 2024) 
6. Status på handlingsplaner og eventuelle input 
7. Åbent dialogmøde om brugen af generativ AI i uddannelserne 
8. Vurdering af optagelse af kandidatstuderende der ikke har færdiggjort bacheloruddannelsen 
9. Gruppedannelse og projektvalg på Idræt 1. semester KA 
10. Indstillinger til ændringer af studieordninger 
11. NNF Undervisningspriser 
12. Meddelelser 
13. Eventuelt 

 
 
Punkter til behandling for lukkede døre: 

14. Merit, dispensationer og klager  
 

 
Links: semesterbeskrivelser, semestergruppemødereferater, eksamensplan, studienævnets årsplan 

 

https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/for-studerende-og-undervisere#eksamensplaner
file://hst.aau.dk/Department/smh-adm/SN_Idr%C3%A6t%20og%20Folkesundhedsvidenskab/%C3%85rshjul/2024/aarsplan%20studien%C3%A6vn%20for%20idr%C3%A6t%20og%20folkesundhedsvidenskab%202024.pdf
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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden blev godkendt. 

 
Ad 2. Godkendelse af referat (22. august) 
Referat blev godkendt med følgende kommentar: 
 
Præcisering af punkt under `eventuelt`: 

- Bemyndigelse af studienævnsformand iht. forretningsordenen § 20. 
Generelt kan der være korte høringsfrister, men gerne orientering til studienævnet (transparens). 
 
Studienævnsforpersonen vil så vidt muligt indhente relevante informationer og synspunkter fra 
studienævnsmedlemmerne i de tilfælde, hvor det kan lade sig gøre indenfor tidsrammen. 

 
 
Ad 3. Opfølgning fra sidste møde (22. august) 
Ingen opfølgningspunkter. 
 
 
Ad 4. Orientering om opstilling til valg (studerende) 
AAU Valg udskrives den 30. september 2024. Alle valgberettigede orienteres om valget pr. mail og 
valgcirkulæret, som bl.a. beskriver, hvad der er valg til, offentliggøres på valghjemmesiden. 

Studerende, som ønsker at stille op, skal inden fredag den 25. oktober 2024 kl. 12.00 opstilles via 
valgsystemet. Alle kandidater skal anmeldes på en liste – dette uanset om man stiller op sammen med 
nogen eller alene på sin egen liste. 

Studienævnsforperson afholder valginfo (5-10 min.) i tilknytning til anden planlagt undervisning primo 
oktober på følgende semestre:  
 
• Idræt 1. semester BA  
• Idræt 3. semester BA  
• Idræt 5. semester BA  
• Idræt 1. semester KA  
• FSV 1. semester KA  
 
Samtidig vil WMV og CØT orientere om studienævnets arbejde på idrætsrådsmødet d. 7. oktober. 
 
Opfølgning:  
JF og BLS arbejder videre med planlægning af disse møder.  
 
 
Ad 5. Behandling af censorrapporter (sommereksamener 2024) 
Studienævnet behandlede censorrapporterne for idræt og folkesundhedsvidenskab. 
 
Generelt har censorerne svaret i kategorien ”tilfredsstillende” på alle uddannelser. Der var meget få kritiske 
evalueringer, men studienævnet tager disse evalueringer alvorligt, da det har stor betydning for kvaliteten af 
eksamenerne. 
 
På Folkesundhedsvidenskabsuddannelsen har enkelte censorer bemærket, at de har haft vanskeligheder 
med at finde de relevante læringsmål for prøven.  BLS tjekker med studiesekretæren, at der sendes ”dybe 
links” til de pågældende projektmoduler. 
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2 censorer har yderligere påpeget, at det faglige niveau hos de studerende ikke har levet op til 
forventningerne. 
Derudover er der censorer, som udtrykker utilfredshed med det antal timer, de tildeles til forberedelse til 
eksamen. 
 
Studienævnet vurderer, at rapporterne er tilfredsstillende og tager dem til efterretning. Det vil være 
hensigtsmæssigt at medbringe opmærksomhedspunkterne til de kommende møder mellem vejlederne. 
 
 
Ad 6. Status på handlingsplaner og eventuelle input 
Studienævnet behandlede de igangværende handlinger fra handlingsplanerne for studienævnets 
uddannelser. Forpersonen for studienævnet gennemgik nogle af de aktuelle tiltag.  
 
På de enkelte uddannelser arbejdes blandt andet med følgende tiltag.  
 
Idræt BA: 

- Semesterkoordinator/K-VIP tilknyttes til hjælp med etablering af idrætsråd og fælles aktiviteter på 
tværs af semestre. 

- Etablering af mindre studiegrupper på 1. semester. 
- AAUs uddannelsesside opdateres med beskrivelserne af forsknings- og uddannelsesmiljøerne for at 

opnå en tydeligere kobling til det sundhedsvidenskabelige område. 
- K-VIP engageres i at orientere studerende på 1. eller 2. semester BA om, hvilke erhvervsmuligheder, 

der findes med en idrætsuddannelse.  
 

Idræt KA: 

- Der udarbejdes en plan for, hvordan man kan integrere professionsbachelorer bedre på 
uddannelsen. 

- Tilføjelse af projektorienteret forløb på 3. sem. Idræt KA. 
- Håndtering af kandidatreform. 
- AAUs uddannelsesside opdateres med beskrivelserne af forsknings- og uddannelsesmiljøerne for at 

opnå en tydeligere kobling til det sundhedsvidenskabelige område. 
 

FSV KA: 

- Opdeling af suppleringskurset i epidemiologi og statistik (ét kursus på 5 ECTS og ét kursus på 10 
ECTS). Der arbejdes desuden på at digitalisere så meget af undervisningen som muligt.  

- Der nedsættes et kandidatråd for de uddannelser, hvor studerende optages uden de har en BA-
uddannelse fra AAU. 

- Håndtering af kandidatreform. 
 
 
Der blev spurgt til, hvordan samarbejdet med AAU Kommunikation foregår. Det er Fakultetet, der beslutter 
hvilke markedsførings- og rekrutteringsstrategier, der skal prioriteres. Institutledelsen kan dog give 
indsigelser. Brobygningsaktiviteter fastholdes fortsat lokalt.  
 
Hvis gymnasier retter henvendelse til forskere/undervisere vedr. besøg af gymnasieklasse, skal de enkelte 
forskere/undervisere bede gymnasiet rette henvendelse via Gymnasieportalen, således at aktiviteterne 
registreres korrekt. 
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I forbindelse med de endnu ikke igangsatte handlinger vedrørende kandidatreformen udspandt der sig en 
diskussion. LPH oplyser, at hun er blevet kontaktet og har været i dialog med SDU, AU og KU, da de har 
samme uddannelsesretninger. 
 
Det forventes, at alle kandidatuddannelser bliver berørt af kandidatreformen.  
 
KSP udtrykker bekymring om, at offentlige arbejdsgivere ofte ansætter i projektansættelser af kortere 
varighed (½ til 1 år), hvilket kan gøre samarbejdet omkring erhvervsrettede kandidatuddannelser 
vanskeligere. 
 
  
Ad 7. Åbent dialogmøde om brugen af generativ AI i uddannelserne 
Efter en workshop foranlediget af Fakultetet har næstforpersonen og forpersonen vurderet, at studienævnet 
bør diskutere brugen af generativ AI i kurser og projekter. Formålet er at komme nærmere en afklaring af, 
hvilke kurser og projekter teknologien kan anvendes i, samt i hvilket omfang der er behov for opkvalificering 
af undervisere. 
 
Studienævnet besluttede at gennemføre en workshop, hvor underviserne, som er involveret i studienævnets 
uddannelser samt studerende som er tilknyttet studienævnet, inviteres. 
 
LPH oplyste, at der allerede eksisterer 6 mindre kursuselementer (AAU Micros).  
Health PBL-gruppe har søgt UFM om midler til udvikling af kompetencer i forbindelse med AI i fagspecifikke 
moduler. Såfremt ansøgningen imødekommes, vil både FSV og Idræt komme i betragtning i 
udviklingsarbejdet. 
 
Opfølgning: 
BLS og JF inviterer til workshop. 
 
 
Ad 8. Vurdering af optagelse af kandidatstuderende der ikke har færdiggjort bacheloruddannelsen 
Bachelorstuderende, der mangler at bestå enkelte moduler (mangler 5-10 ECTS) efter 6. semester, kan godt 
optages på en kandidatuddannelse (dispensationsramme), såfremt studienævnet giver dispensation hertil. 
Studerende, der optages med mangler på deres bachelor, må maksimalt gennemføre 30 ECTS på deres 
kandidatuddannelse. Studienævnet skal vurdere, om vi skal have en generel praksis, som tages i betragtning 
sammen med den individuelle vurdering.  
 
Studienævnet vurderede, at der stadig skal foretages en individuel vurdering af hver enkelt ansøger.  
 
 
Ad 9. Gruppedannelse og projektvalg på Idræt 1. semester KA 
LDØ, som er semesterkoordinator på 1. semester, ønsker studienævnets holdning til projektvalg og 
gruppedannelse på 1. semester kandidat, herunder om der skal laves administrative grupper.  
 
På 1. semester kandidat er der 3 mulige valgprojekter. 
 
Studienævnet besluttede, at der ikke skal anvendes administrativ gruppeinddeling, dog er det vigtigt, at 
professionsbachelorerne fortsat bliver fordelt i grupperne. 
Det er vigtigt for gruppedannelsesprocessen, at der er et vejledende katalog at tage udgangspunkt i og 
samtidig eventuelt involvere de studerende i planlægning af gruppedannelsesprocessen. 
 
 

https://www.micro.aau.dk/available-aau-micros/generative-ai-learning
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Ad 10. Indstillinger til ændringer af studieordninger 
Studienævnet har tidligere vedtaget, at der skal tilbydes et projektorienteret forløb på idræt 3. semester KA, 
hvilket har medført nogle justeringer af læringsmålene (fjernelse) på 1. semester KA. Studienævnet skal tage 
stilling til, om der skal søges dispensation til at få indført ændringerne i 2024 (den gældende SO - også for 1. 
semester). 
 
Ved afstemning besluttede studienævnet at bibeholde de gældende læringsmål på 1. semester (5 stemte for 
at bibeholde de gældende læringsmål på 1. semester – 1 stemte imod). 
 
Dermed fremsendes kun en dispensationsansøgning om at få indført et projektorienteret forløb sammen 
med et ordinært projekt på 3. semester kandidat i den nuværende kandidatstudieordning (2024). 
 
Opfølgning: 
BLS fremsender dispensation til fakultetet. 
 
 
Ad 11. NNF Undervisningspriser 
NNF ønsker at belønne fremragende undervisning på universiteterne, og åbner fire nye priser. 
Prorektorer/prodekaner fra de enkelte universiteter kan fremsende én ansøgning til hver af følgende priser: 
 

- Novo Nordisk Fondens Pris til Naturvidenskabelige Undervisere på Universitetet 2025 - Novo Nordisk 
Fonden  

- Novo Nordisk Fondens Pris til Tværfagligvidenskabelige Undervisere på Universitetet 2025 - Novo 
Nordisk Fonden - Novo Nordisk Fondens Pris til Tekniskvidenskabelige Undervisere på Universitetet 
2025 - Novo Nordisk Fonden 

- Novo Nordisk Fondens Pris til Sundhedsvidenskabelige Undervisere på Universitetet 2025 - Novo 
Nordisk Fonden 

 
I modsætning til nuværende priser fx Årets Underviser, gives priserne til et team på to eller tre undervisere, 
som i fællesskab har ydet en enestående indsats med at uddanne og kvalificere landets fremtidige 
studerende på universiteterne.  
 
De indstillede undervisere skal være fastansatte på lektor niveau eller højere, eller på ‘tenure track’ på 
adjunkt niveau.  
 
Studerende og kolleger, der er tilknyttet universitetet, kan komme med forslag til prodekan for uddannelse, 
men indstillingen foregår via prorektor. De indstillede undervisere skal være indforstået med at blive 
indstillet.  
 
Der vurderes ud fra følgende kriterier:  

- En særlig indsats indenfor undervisningen, som underviserteamet i fællesskab har leveret  
- Hvordan teamet samarbejder i at uddanne, kvalificere og motivere fremtidige studerende  
- Hvordan teamet samarbejder om at inddrage nye didaktiske, pædagogiske eller forskningsmæssige 

tilgange og resultater i planlægning, gennemførelse og evaluering af undervisning  
- Hvordan teamet samarbejder i forhold til flere emner eller uddannelsestrin, overgang fra 

gymnasium til universitet og samarbejder med eksterne partnere som fx virksomheder og 
institutioner  

https://novonordiskfonden.dk/form/novo-nordisk-fondens-naturvidenskabelige-undervisningspris-paa-universitetet-2025/
https://novonordiskfonden.dk/form/novo-nordisk-fondens-naturvidenskabelige-undervisningspris-paa-universitetet-2025/
https://novonordiskfonden.dk/form/novo-nordisk-fondens-tvaerfagligvidenskabelige-undervisningspris-paa-universiteter-2025/
https://novonordiskfonden.dk/form/novo-nordisk-fondens-tvaerfagligvidenskabelige-undervisningspris-paa-universiteter-2025/
https://novonordiskfonden.dk/form/novo-nordisk-fondens-tekniskvidenskabelige-undervisningspris-paa-universitetet-2025/
https://novonordiskfonden.dk/form/novo-nordisk-fondens-tekniskvidenskabelige-undervisningspris-paa-universitetet-2025/
https://novonordiskfonden.dk/form/novo-nordisk-fondens-sundhedsvidenskabelige-undervisningspris-paa-universitetet-2025/
https://novonordiskfonden.dk/form/novo-nordisk-fondens-sundhedsvidenskabelige-undervisningspris-paa-universitetet-2025/
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- Hvordan teamet bidrager til at fremme et stimulerende fagligt miljø og studiemiljø, der kvalificerer 
studerende og kolleger, og arbejder med at bidrage til at skabe helhedssyn i den samlede 
uddannelse  

 
Prisen består af en personlig hæderspris til hver underviser og en stor uddannelsesbevilling, så holdet kan 
implementere deres næste gode idéer. De vindende hold vil også være medforfattere til en artikel i 
magasinet Science. Prisen uddeles en gang om året. Hver pris består af en sum på 1.500.000 kr., inkluderet 
et personligt honorar på 25.000 kr. til hver underviser. Beløbet allokeret til universitet skal bruges af teamet 
til at udvikle undervisning (fx indkøb af eksperimentelt udstyr, opgradering af undervisningsfaciliteter, 
udviklingsprojekter, inspirationsture til andre universiteter m.m.). 
 
LPH opfordrede studienævnets medlemmer til at indsende forslag til kvalificerede underviser-teams. LPH 
vurderede, at det for idræt undervisernes vedkommende vil være relevant at indstille teams indenfor det 
tværvidenskabelige område (evt. friluftsliv og sociologi, caseudvikling eller innovationselementer på 
kandidatuddannelsen). Indenfor FSV vil det være relevant at indstille indenfor det sundhedsvidenskabelige 
hovedområde. 
 
Opfølgning: 
Indstillinger sendes til BLS og JF senest tirsdag d. 22. oktober. 
 
 
Ad 12. Meddelelser 

• Tutorernes foreløbige vurdering af studiestarten på idræt bachelor. 
• LPH: Vedr. formuleringen på hjemmesiden, hvor der står, at man skal søge studienævnet om 

dispensation, hvis man ønsker at være alene i en gruppe til projekt, når det ikke handler om et 
afgangsprojekt. I Fællesbestemmelserne står:  ”Det tilstræbes, at projektarbejdet som hovedregel 
foregår i grupper13, men studerende har ret til at arbejde individuelt i de afsluttende prøver: 
kandidatspeciale, masterprojekt og bachelorprojekt. Projektvejledningen vil i så fald blive tilpasset i 
henhold til de tildelte ressourcer. ”  
13 ”Rammer for gruppestørrelse, opsplitning osv. fastlægges af studieleder”. 
Der er semestre, hvor det er hensigtsmæssigt at give lov til at være alene i en gruppe, selvom det 
ikke handler om et afgangssemester. Det er fx idræt 3 KA, MSK FYS 3 KA og MedIS 3 KA. Her har de 
studerende samarbejder med en ekstern part.  
Derfor ændres teksten på hjemmesiden til: 
  
”Ved alle andre semestre end et afgangssemester arbejder man i grupper. På enkelte semestre kan 
det dog være nødvendigt, at studerende arbejder alene om et projekt. Det drejer sig om semestre, 
hvor en studerende samarbejder med en ekstern part, hvor den eksterne part kun ønsker at 
samarbejde med en enkelt studerende. På følgende semestre gør dette sig gældende: Idræt 3. sem. 
KA, MedIS 3. sem. KA, MSK FYS 3. sem. KA. På alle øvrige semestre, som ikke er et afgangssemester, 
arbejder de studerende i grupper jf. PBL-modellen”.  
 
 

Ad 13. Eventuelt 

• Oplysning om antallet af studerende, der er påbegyndt deres uddannelser: 
Idræt BA: 33 studerende 
Idræt KA: 15 studerende + tofagsstuderende 
FSV: 21 studerende 

 

https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/for-students-and-teaching-staff#gruppedannelse
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Ad 14. Merit, dispensationer og klager – lukket punkt 
Studienævnet har modtaget en dispensationsansøgning til et 5. eksamensforsøg – Idræt kandidat (to-fag). 
Studienævnet besluttede at give dispensation til et 5. eksamensforsøg under forudsætning af, at den 
studerende følger kurset igen, herunder indgår i gruppearbejdet der foregår på kurset og også indgår i en 
studiegruppe på det kommende forårssemester. Eksamen er individuel men foregår i grupper. 
 
Næste møde afholdes tirsdag d. 29. oktober kl. 12.30. 


